
فدراسیون و 
قلعه نویی باید از 

عنایتی حمایت کنند
رضــا عنایتــی در باشــگاه هایی 
کــه مربیگــری کــرده بــه جــز نفــت 
مسجدســلیمان عملکــرد بــدی 
نداشته اما باید دید آیا از بازیکنان 
ایــن رده شــناخت دارد؟ بایــد بــه 
ایــن موضــوع خیلــی توجــه کــرد. 
اکنــون فوتبــال بابت پاییــن آمدن 
میانگین ســنی رشــد کرده است. 
در گذشــته بازیکــن 23 ســاله بــه 
خــودش می گفت جوان اما اکنون 
نفراتــی را در لیگ هــای معتبــر 
می بینیم که 18 یا 21 ســال دارند. 
نمونه هــای بارزشــان امثال گاوی، 
رودریگــو، بلینگهــام و فیــل فودن 
هســتند. بازیکنــان تیــم امیــد مــا 
را هــم نفراتــی در همیــن میانگین 
ســنی تشکیل می دهند. باید یک 
ســرمربی چگونگــی رفتــار بــا ایــن 
بازیکنان را بداند. باید در بازی های 
بین المللــی مربیگری و بازی کرده 
و تــا حــدی سلســله مراتــب را در 

تیم های پایه گذرانده باشد.
این تیم امید پتانسیل خوبی دارد. 
برخــی نفرات باکیفیت لیگ ما در 
شرایط سنی خوبی هستند و با این 
ابــزار پتانســیل صعود بــه المپیک 
را داریــم امــا فــارغ از ایــن موضوع 
بایــد هماهنگی لازم بین تیم های 
لیگ برتری و تیم امید که همواره 
یک دغدغه بوده اســت، به شکل 
خوبــی پیــش بــرود. ضمــن اینکه 
باید بین تیم امید و تیم بزرگسالان 
هم تعامل ایجاد کرد. نفراتی مثل 
امین حزباوی، سامان فلاح، مهدی 
هاشم نژاد، یاسین سلمانی، سعید 
ســحرخیزان، میــلاد کــر بازیکنان 
باکیفیتــی هســتند کــه می تواننــد 
شــرایط خوبــی را بــرای تیــم امیــد 

رقم بزنند.
رضــا عنایتــی مربــی اســت کــه 
به دلیــل 3-2 فصــل حضــور در 
فوتبال امارات و همراهی تیم ملی 
در جام جهانی یک فاکتور مناسب 
دارد. بــرای او آرزوی موفقیــت 
می کنم، هرچند کار بسیار سختی 
دارد. امیر قلعه نویی هم که عنایتی 
را ســفارش داده بایــد حمایــت و 
پشــتیبانی لازم را از وی داشــته 
باشد و در صورت تداخل برنامه ها، 
بازیکنانــی کــه تیم امید نیــاز دارد 
در اختیــارش بگــذارد تــا اردوهای 
آماده سازی مناسبی داشته باشد 
تا ضمن صعود به المپیک، بتوانند 
در بازی های آســیایی نیز عملکرد 

خوبی داشته باشند.
م برخــی  کــه شــنیده ا نــه  نگو آ
گزینه هــای ســرمربیگری تیــم 
ملــی امید، ایــن پیشــنهاد را قبول 
نکردند. در نهایت عنایتی انتخاب 
شــد و همــه بایــد از او حمایــت 
کنیم. هرکســی هم بایــد به اندازه 
خــودش مســئولیت پذیر باشــد. 
همیشــه در انتخابــات انتقاداتــی 
وجــود دارد امــا انتخاب یک مربی 
ســلیقه ای اســت. اتفاقاتی هم در 
گذشته افتاده و همه این مسائل 
ســبب می شــود چالش هایــی بــه 
وجــود بیایــد امــا در نهایــت از مــنِ 
مربــی تا اهالی رســانه، مســئولان 
فدراســیون، کمیته ملی المپیک، 
وزارت ورزش و... باید کمک کنند 

تا این تیم بتواند نتیجه بگیرد.
گفتــه شــده کــه عنایتــی بــا نظــر 
قلعه نویــی انتخــاب شــده و در 
صــورت نتیجــه نگرفتن تیم، همه 
فشــارها بــه قلعه نویــی و عنایتــی 
وارد می شــود اما خود فدراســیون 
فوتبــال مســئول اصلــی و متولــی 
فوتبــال اســت. همانگونــه کــه 
خودتــان قلعه نویــی را انتخــاب 
کردیــد، اکنــون هــم اگــر با نظــر او 
ســرمربی تیم امید انتخاب شده، 
تبعــات کارش بــا خودتــان اســت. 
از قبــل مشــخص بــود تفاهــم و 
توافقــی بین کمیته ملــی المپیک 
و حبیــب کاشــانی بــا فدراســیون 
فوتبــال وجــود ندارد. بــا وجود این 
همــه بایــد از عنایتــی یــا هرکــس 
دیگــری کــه ســرمربی تیــم امیــد 
باشــد، حمایــت کنیــم و هرکســی 

مسئولیت کار خودش را بپذیرد.
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تیته

گزینه مربیگری عربستان

روزنامه »الشــرق الاوســط« از احتمال حضور تیته روی نیمکت عربســتان 
خبــر داد. در ایــن گــزارش آمــده: »از زمــان اســتعفای هروه رنار فدراســیون 
فوتبــال ایــن کشــور منتظــر انتخــاب گزینــه مناســب بــرای هدایــت تیم در 
رویدادهای پیش رو که اولین آن جام ملت های آســیا خواهد بود، اســت.« 
ایــن روزنامــه از تیتــه، ژرژ ژســوس و رامون دیاز به عنــوان گزینه های مطرح 

شــده برای هدایت عربســتان نــام برد.

کیلیان امباپه

در آستانه آقای گلی

کیلیان امباپه، ســتاره پاری ســن ژرمن با دو گلی که یکشــنبه شــب به اوســر 
زد در آســتانه آقای گلی لیگ فرانســه قرار گرفت. مهاجم تیم ملی فرانســه 
با این دو گل 28 گله شد و در فاصله دو هفته به پایان مسابقات به تنهایی 
در صدر جدول گلزنان ایســتاد. آلکســاندر لاکازت، کاپیتان لیون با 26 گل 
نزدیک تریــن تعقیــب  کننــده امباپــه اســت. پاریس بــا این بــرد در یکقدمی 

قهرمانــی قرار گرفت.

کوین یامگا

مهره کلیدی در جام حذفی

کوین یامگا بعد از پشــت ســر گذاشــتن دوران نقاهتش در فرانسه به ایران 
بازگشــت و قرار اســت از امروز در تمرینات اســتقلال شــرکت کند. مدافع 
فرانســوی بعیــد اســت کــه در نیمه نهایــی جــام حذفی مقابل نســاجی بازی 
کند، ولی در صورت صعود به فینال می تواند مهره کلیدی استقلال باشد. 
یامگا بهترین پنالتی زن اســتقلال اســت و ممکن اســت ســا پینتو در فینال 

احتمالی به او نیاز داشــته باشــد.

آخرین اتفاقات ورزشی
زیر چاپ

محمد نصرتی
مربی فوتبال

رتبه پانزدهم برای هال سیتی خوب بود

 صیادمنش: فصل آینده می توانیم
به لیگ برتر صعود کنیم

اللهیــار صیادمنــش بازیکــن ایرانــی هال ســیتی بعــد از پایــان فصــل تیمــش فعــلاً بــرای تعطیلات راهی ترکیه شــده اســت تا تعطیلات را در کشــور همســرش ســپری کند. بــه بهانه فصلی که او در هال ســیتی ســپری کرد با 
ایــن لژیونــر کشــورمان گفت و گویی ترتیــب دادیم.

 
 در چه جایگاهی در چمپیونشیپ 

قرار گرفتید؟
تیــم مــا در رده پانزدهــم لیــگ بیســت و 
چهــار تیمــی رقابت هــای چمپیونشــیپ 
قــرار گرفــت. رتبــه ای کــه اگــر به طــور کلی 
به آن نگاه کنیم عملکرد قابل قبولی برای 
مــا محســوب می شــود. لیــگ انگلیــس و 
مسابقات چمپیونشیپ سخت ترین لیگ 
دنیاســت و بازیکــن در ایــن لیــگ طولانــی 
واقعــاً بازی هــای خیلــی ســختی را پیش رو 

دارد. بازی ها فرسایشی است از این رو و با 
در نظر گرفتن قدرت هایی که وجود دارند 
فکــر می کنــم تیــم در جایــگاه خوبــی قــرار 
گرفت هر چند که اگر کمی خوش شــانس 
بودیم شــاید قادر بودیــم در رده تیم هایی 
قــرار بگیریــم کــه می توانســتند در پلی آف 
بــوده و شــانس صعودمــان را امتحــان 
کنیــم. ایــن در حالی اســت که فصل پیش 
بــه زور در چمپیونشــیپ مانــده بودیــم به 
همیــن دلیــل وقتــی ایــن مســأله را در نظر 
می گیریــم بــه ایــن نتیجــه می رســیم کــه 
رده پانزدهــم هــم بــرای تیم مــا قابل قبول 

بوده اســت.

 در رابطه با عملکرد خودت چه 
صحبتی داری؟

در طول فصل در 19 بازی حضور داشــتم 
و در بقیــه بازی هــای تیمــم به دلیــل 
مصدومیــت نبودم اما با وجود این 2 گل 
و 2 پــاس گل دادم و فکــر می کنــم موفــق 
شــدم رضایــت کادر فنــی را جلــب کنــم و 
بــا همــه وجود هرچه داشــتم بــرای تیمم 
خــرج کــردم تــا بتوانــم مفید واقع شــوم.
 برای فصل بعدی چه برنامه ای داری؟

ســه فصــل دیگــر با تیمــم قــرارداد دارم 
بــه همیــن دلیــل بایــد بــه قــراردادم 

پایبنــد بمانــم.

 پیشنهادی از تیمی نداری؟
فعلاً در تعطیلات هســتم به همین دلیل 
به پیشــنهادی فکر نمی کنم ضمن اینکه 
همــان طور کــه گفتم اگر پیشــنهادی هم 
باشــد چون قرارداد دارم خودم نمی توانم 

در مورد پیشــنهادها تصمیم بگیرم.
 بدشانسی هم در بازی های 

آخرتان داشتید؟
بله شــاید بدشانسی داشتیم چون اکثر 
بازی هــای پایــان فصــل را بــا تیم هــای 
بــالای جدولــی برگــزار کردیــم و بــه جــز 
برنلــی بــا بقیــه تیم هــای مدعــی بــازی 
داشتیم که عملاً خیلی سخت و دشوار 

بــود و فشــار زیــادی را بــه تیــم مــا وارد 
ســاخت. بــا وجود ایــن اعتقــاد دارم اگر 
ماننــد بازی های پایــان فصل مان ظاهر 
شویم قادریم فصل آینده حتی به لیگ 
برتــر هم صعود کنیم چون کیفیت فنی 
قابــل قبولی را در مقابل تیم های مطرح 

از خودمــان نشــان دادیم.
 رابطه خوبی هم با مربی تان داری؟

بلــه خوشــبختانه هــم بــا مربــی قبلــی و هــم 
مربــی فعلــی رابطــه خیلــی خوبــی دارم. 
همیشــه بــه من اعتمــاد و اعتقاد داشــته که 
این مســأله به من قوت قلب خوبی می دهد 
کــه بهتــر و مصمــم تــر بجنگــم و بــازی کنــم.

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار

در طول فصل در 19 
بازی حضور داشتم 
و در بقیه بازی های 

تیمم به دلیل 
مصدومیت نبودم 

اما با وجود این 2 گل 
و 2 پاس گل دادم و 
فکر می کنم موفق 
شدم رضایت کادر 
فنی را جلب کنم و 

با همه وجود هرچه 
داشتم برای تیمم 

خرج کردم تا بتوانم 
مفید واقع شوم

قانون جدید فدراسیون قیمت بازیکنان را می شکند؟

جذب 6 بازیکن خارجی، فراتر از توان باشگاه های لیگ برتری

فدراســیون فوتبال ســرانجام خبر افزایش 
تعــداد بازیکنــان خارجــی را اعــلام کــرد و 
ســهمیه تیم هــا در لیــگ بیســت و ســوم 
1+5 بازیکــن خواهــد بــود. مهــدی تــاج در 
مصاحبه اش اعلام کرد که این تصمیم به 
خاطر جلوگیری از افزایش بی رویه قیمت 
بازیکنان داخلی است و فدراسیون انتظار 
دارد که با بالا رفتن حق انتخاب باشگاه ها 
حبــاب قیمــت بازیکنــان داخلی بشــکند. 
البته افزایش نســبت بازیکنان خارجی در 
هماهنگــی بــا لیــگ قهرمانان آســیا اســت 
کــه ســهمیه تیم هــا از فصل آینــده به 5+1 
می رسد، هرچند فدراسیون فوتبال به این 
موضوع اشاره ای نکرده است. نمی توان با 
قطعیت گفت که افزایش سهمیه بازیکنان 

خارجــی به معنــی کاهش قیمت بازیکنان 
داخلــی تمــام می شــود. در فوتبــال ایــران 
سیســتم بازیکن یابــی پیشــرفته ای بــرای 
بازیکنان بین المللی وجود ندارد و بازیکنان 
خارجــی باکیفیــت هــم برای بــازی در لیگ 
برتر تردید دارند. باشگاه ها در این شرایط 
بازیکــن ایرانــی را ترجیح می دهند، چرا که 
کیفیــت و شــرایط آمادگی شــان مشــهود 
اســت و مشــکلات تطبیق پذیــری ندارند. 
جذب بازیکنان خارجی با دردسرهایی که 
بعد از تحریم های بانکی به وجود آمده کار 
آسانی نیست و شاید خیلی از تیم ها سراغ 
حداکثــر ســهمیه نروند. در لیگ بیســت و 
دوم کــه ســهمیه تیم هــا 1+3 بود، بیشــتر 
تیم هــای میانــه و پاییــن جــدول یــک یا دو 
بازیکــن خارجــی بیشــتر نداشــتند. بــا نرخ 
فعلــی دلار بازیکنان خارجی باکیفیت هم 
معادل قیمت ریالی بالایی دارند و به علاوه 

بدهــی به آنهــا می  تواند پیامدهای حقوقی 
خطرناکــی مثل کســر امتیــاز و محرومیت 
داشــته باشــد. هــر تیمــی حاضــر نیســت 
این دردســرها را به جان بخرد، مگر اینکه 

بازیکنی با شرایط مناسب پیدا کند.
در لیگ بیست و دوم پرسپولیس، تراکتور، 
سپاهان، استقلال، گل گهر، فولاد،  مس 
رفسنجان و صنعت نفت نسبت به دیگران 
بازیکنان خارجی بیشتری داشتند، هر چند 
حضــور تعدادی از ایــن بازیکنان کوتاه بود 
و فقط بخشی از آنها تمام فصل در ترکیب 
اصلــی بودنــد. آلومینیــوم اراک، پیــکان، 
ذوب آهن و مس کرمان دو بازیکن خارجی 
داشتند و نساجی فقط یک بازیکن خارجی 
داشــت. بــه نظــر می رســد کــه ایــن قانــون 
بیشــتر به نفــع تیم هــای ثروتمند و مدعی 
لیگ برتر باشد و فقط آنها ممکن است از 
حداکثر این سهمیه استفاده کنند. قیمت  

بــالای بازیکنــان داخلــی کــه فدراســیون 
فوتبــال به آن اشــاره کرده معمــولاً متعلق 
بــه بازیکنــان همین پنج، شــش تیم بالای 
جدول است و فقط آنها هستند که ممکن 
است برای پر کردن خلأهای تیم شان سراغ 
بازیکنــان خوب خارجی بروند. در شــرایط 
عــادی افزایش ســهمیه بازیکنــان خارجی 
می توانســت تحول بزرگــی در لیگ برتر به 
وجــود آورد و چهــره تیم هــا را دگرگون کند، 
ولی در وضعیتی که اکثر تیم ها بدهکارند 
و بودجه محدودی دارند، گرفتن 6 بازیکن 
خارجی تعهد ســنگینی محسوب می شود 
کــه فراتــر از توان مالی آنهاســت. البته این 
قانــون در درازمــدت ممکــن اســت چهــره 
لیگ را تغییر بدهد و تیم ها سراغ بازیکنان 
جــوان و ارزانقیمــت خارجــی برونــد کــه در 
درازمــدت بتوانند از آنهــا بهره فنی ببرند یا 

با فروش شان درآمدزایی کنند.

آرمن ساروخانیان
روزنامه نگار


